
VEDR PKT 10 I ARBEIDSPROGRAMMET 2017-2019 - REALSKOLEBYGGET 

 

Tyske anlegg - Realskoleprosjektet! 

Kort statusrapport og ev vegen videre! 
 

Riksantikvaren er avventende til å involvere seg i denne sak da de ikke har hjemler og 

maktmidler til å foreta seg noe. Som kjent ble også dette objektet og noen andre tatt ut av 

fylkestingets vedtak når fylkesdelplanen for kulturminner ble behandlet i 2016, slik at 

grunnlaget for å oppnå grader av vernestatus er svekket og antageligvis finansiering. 

 

Etter samtale og etter "råd" herfra, tror jeg vegen videre må bli: 

 

1) det må fremskaffes en tilstandsrapport om byggets tilstand og ev hva som må eller 

bør gjøres for en framtidig bruk. Kommunen har utarbeidet en tilstandsrapport PR 

2008/9 som i noen grad kan brukes. 

 

2) det må tas bilder innvendig og i noen grad utvendig som dokumenterer tilstanden. 

 

3) vårt framtidige arbeid må skje mot fylkeskommunen/fylkeskonservatoren for å 

dokumentere ønsket om bruk og utvikling av bygget. 

 

4) det må fremskaffes bilder fra husets bruk fra krigstida for å synliggjøre byggets 

kulturhistoriske verdi i Norge som trehusbebyggelse og om dette har særtrekk 

nasjonalt. 

 

5) krigshistoriske samlinger som også knytter seg til byggets bruk særlig rundt krigstida 

kan ha verdi,  og særlig samlingene til Jevanord. 

 

6) arbeidet bør skje i samarbeid med fylkeskonservatoren og Riksantikvaren eller Gram 

er interessert i å bli underrettet over potensialet for bygget før en ev involvering. 

 

Ut over dette må det også vurderes hva det øvrige bygg kan brukes til ut over en ev 

museumsdel for å skaffe bærekraft og økonomisk fundament da eier neppe vil bidra i noe 

monn. 

 

Arne S. Lillehagen 
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